
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

27. Týždeň 

Pondelok 1.7. : 

V pondelok začali oficiálne školské prázdniny a tak pracovníci VPP 

a obecný zamestnanec začali spolupracovať so zamestnancami školy 
a začala sa príprava na maľovanie kuchynských priestorov.  

Celé maľovanie sa natiahlo na celý skrátený týždeň a s výsledkom nie 

som celkom spokojný a bude sa to musieť ešte dorobiť.   

Kuchyňa ako taká trpí zlou strechou, ale chvalabohu máme schválený 

nenávratný finančný príspevok na opravu budovy školy, vrátane strechy 

nad kuchyňou.  

 Ja som celý deň strávil v obci. 

Ráno som mal dlhú poradu so zamestnancami obce, kde sme riešili 
aktuálne veci aj s ohľadom na piatkové obecné zastupiteľstvo.  

Potrebovali sme dotiahnuť hlavne nájomné zmluvy a kúpne zmluvy, 

ktoré sú na katastri a stále čakáme na vyjadrenie, aby sme mohli riešiť 
schválené zmluvy na predaj z piatkového zastupiteľstva.  

Riešili sme aj podmienky na projekt SSE a termíny pre finančnú komisiu.  

Poobede bola na programe administratíva a kontrola po obci. Musím 

povedať, že hoci sa kosí tak často, ako sa len dá, tráva rastie veľmi 
rýchlo a je doslova všade. Preto prosím o trpezlivosť, lebo ľudí je málo 
a ešte aj z toho čo máme sa nám počet zmenšil o jedného maróda 

a technika tiež nie je bezchybná.  

 

Utorok 2.7. : 

V utorok pracovníci VPP pokračovali v maľovaní kuchyne, kde 

v pondelok napenetrovali steny. 

Doobeda som bol vybaviť veci potrebné na dotáciu pre školu. Zastavil 



som sa v banke spolu s pracovníčkou obce, aby sme vybavili dotačný 
účet, ktorý je potrebný na čerpanie dotácie a je potrebné, aby bol 

bezúročený.  

Bolo potrebné vybaviť aj výpis z registra trestov a mnohé iné 

dokumenty.  

Som rád, že sa to podarilo vybaviť a všetko som samozrejme 
skonzultoval s projektovou manažérkou.  

 

Streda 3.7: 

V stredu som mal dohodnuté pracovné stretnutie ohľadom reálnej 

možnosti skládkovania, ktoré prevádzkujú na skládke pri meste 

Liptovský Hrádok. Majú tam zavedený systém mechanicko- biologickej 

úpravy, ktorá je povinná na základe zákona od januára 2025. Táto 

povinnosť bola viackrát odložená a vyzerá to tak, že január 2025 je 
posledný termín, kedy už to nebude možné odložiť. Jedná sa o to, že 
skládkovanie má obmedzené možnosti v rámci celého Slovenska 

a mechanicko- biologická úprava má zvýšiť kapacitu a odseparovať aj 
nejaké frakcie. K celému tomuto sme sa zaviazali tak, že sme prebrali 
záväznú európsku legislatívu a tak teraz musíme len splniť to, k čomu 
sme sa sami zaviazali. 

Pripravenosť Turca k tejto povinnosti je žiaľ nulová a veľa sa spoliehalo 
na to, že to ešte veľa  skládok nemá, rovnako ako my a teda treba 

počkať čo sa bude diať. Výsledok je taký, že linka na ktorej bude 
prebiehať úprava, nie je ani na papieri, respektíve nemáme ju ani 

naprojektovanú a tak budeme pravdepodobne platiť poplatok za to, že 
skládkujeme neupravený odpad. Koľko bude tento poplatok ešte 
nevieme, ale je veľká pravdepodobnosť, že to bude viac ako keby sme 
mali celú linku.  

Je to veľká škoda, že sme došli až do takéhoto stavu, ale je to 

zodpovednosť všetkých tých, ktorí čakali a nič nezačali v posledných 

rokoch.   



Férovo treba povedať, že ceny za skládkovanie máme jedny z najnižších 
z okolia a je veľmi dobré, že sme ako obce Horného Turca majiteľmi 
skládky.  

Celý finančný plán na najbližšie roky budeme samozrejme riešiť podľa 
aktuálnej situácie a prijatých nových informácii. 

 

Štvrtok 4.7: 

Vo štvrtok som poslal pracovníkov VPP kosiť trávu v obci. 

Ja som mal dohodnuté stretnutie s pani Cintulovou, ktorá robí 

implementáciu projektu obnovy budovy školy.  

Prešli sme si všetky veci, ktoré som vybavil deň dopredu a čo je ešte 
potrebné dorobiť.  

Prišiel aj konateľ z jednej stavebnej firmy, ktorá má záujem 

o spomenutý projekt. Povedal som mu všetko, čo som podľa zákona 
mohol a následne si bol pozrieť objekt školy. Dohodli sme sa, že keď 
bude všetko aktuálne a bude už verejné obstarávanie, bude o tom 

informovaný rovnako ako hocikto iný, kto bude mať záujem a prebehne 

verejná súťaž podľa zákona. 

Tu by som chcel všetkých požiadať, aby oslovili každého, kto má 
skúsenosti s podobným projektom a hlavne eurofondovým, aby sa 

prihlásil do súťaže. Všetky podmienky a termíny budú v predstihu 

zverejnené na internetovej stránke obce, facebook stránke obce 

a všade, kde to bude potrebné podľa zákona. 

 

 

Piatok 5.7.: 

Štátny sviatok Cyrila  a Metoda 

 



 

 Slovo na záver: 

Cez víkend bol v našej obci Christiland fest 2024. Tento rok bol už 12. 
ročník a som veľmi rád, že sa mi podarilo vybaviť, aby naše deti do 12 
rokov spolu s rodinnými príslušníkmi mohli navštíviť toto podujatie 
zadarmo.  

Nebolo to ľahké presvedčiť predstaviteľa Koinionie Jána Krstiteľa, aby 
nám vyšli v ústrety a aby mali deti z našej obce nejakú výhodu za to, že 
je tento festival práve tu, ale podarilo sa a hlavne pre viac početné 
rodiny to bola určite finančná pomoc.  

Celý festival sa niesol v kresťanskom motíve a mal názov Dobrí pastieri 

a to by bolo možné spojiť aj so štátnym sviatkom sv. Cyrila a Metoda, 

ktorí sa nazývali aj slovanskí vierozvestcovia. Ich príchod bol ešte na 
vtedajšiu Veľkú Moravu a okrem iného priniesli aj písmo tzv. hlaholiku 

určenú pre liturgické potreby.  

 

 

   

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     8.7.2024 


